
                                                            Z á p i s n i c a 

                             z  I. zasadnutia  Obecného zastupiteľstva obce Choča 

                           konaného dňa 31. januára 2013 o 18.00 hod. v zasadačke OcÚ. 

 

Prítomní: viď prezenčná listina 

Počet prítomných poslancov OZ:               7 

Neprítomní – ospravedlnení:                      0 

Neprítomní – neospravedlnení:                  0 

Začiatok zasadnutia:                               18.00 hod. 

Ukončenie zasadnutia:                            20.20 hod. 

 

Program: 

  1.   Otvorenie 

  2.   Procedurálne otázky 

  3.   Kontrola plnenia uznesení   z posledného zasadnutia OZ  obce Choča 

  4.   Prerokovanie návrhu rozpočtu obce na roky 2013-2015  

  5.   Oboznámenie so situáciou v Spoločnom obecnom úrade ( stavebný úrad)                                              

  6.   Prehodnotenie členstva obce v združení Požitavský región 

  7.   Prerokovanie žiadostí od občanov 

  8.   Rôzne 

  9.  Návrh uznesenia 

 10.  Záver 

 

 

K bodu 1 

Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a  hlavnú kontrolórku obce 

na I. riadnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva. 



K bodu 2 

Starostka obce oboznámila prítomných s programom zasadnutia a  keďže žiadne doplňujúce 

návrhy programu poslancami neboli predložené, dala o ňom hlasovať. 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ........................ 0, 

Za zapisovateľa starostka navrhla pána poslanca Mária Valášika, za členov návrhovej komisie 

poslancov Lenku Havranovú a Romana Kühtreibera, za overovateľov zápisnice Pavla Kériho 

a Františka Mankoveckého. O tomto návrhu dala starostka hlasovať. 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

 

K bodu 3 

Na poslednom zasadnutí OZ bolo starostke obce doporučené osloviť spoločnosti zaoberajúce 

sa verejným osvetlením ohľadne vypracovania cenovej ponuky na rekonštrukciu jestvujúceho 

verejného osvetlenia. K rekonštrukcii je nutné pristúpiť najmä z dôvodu výmeny starých 

svietidiel za nové úsporné osvetlenie v celej obci. Starostka informovala, že oslovila tri 

spoločnosti, ktoré  k termínu zasadnutia OZ návrhy cien len vypracovávali. Starostka obce je 

s týmito spoločnosťami v kontakte a pokračuje v zisťovaní cenových ponúk.  

 

 

K bodu 4 

Starostka obce predniesla  poslancom návrh rozpočtu obce na roky 2013 – 2015. Rozpočet sa 

odvíjal  podľa  plnenia rozpočtu v roku 2012. 

Návrh rozpočtu je zostavený v súlade so zákonom ako vyrovnaný. Návrh celkových príjmov 

a výdajov obce Choča  na rok 2013 je plánovaný v výške 242 867,00 €. V tom bežné príjmy 

sú  197 867,00 €, finančné operácie 0,00 € a kapitálové príjmy 45 000,00 €. 

Bežné výdaje sú plánované vo výške 150 271,00 €, finančné operácie vo výške 75 900,00 € 

a kapitálové výdavky 16 696,00 €. 

Návrh rozpočtu obce Choča na rok 2013  poslanci starostlivo zvážili a jednohlasne schválili. 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

Návrh rozpočtu na roky 2014 a 2015 poslanci OZ obce Choča vzali na vedomie. 

Návrh rozpočtu obce Choča na roky 2013 -2015 je súčasťou tejto zápisnice. 

 



K bodu 5 

V tomto bode starostka obce informovala prítomných poslancov so situáciou v Spoločnom 

obecnom úrade, ul. 1.mája 2, Zlaté Moravce. Tento úrad vznikol v 04/2003 a bol zriadený 

z dôvodu výkonu prenesených úloh štátnej správy na úseku stavebného poriadku. Členmi 

tohto úradu sú takmer všetky obce  okresu Zlaté Moravce. Štatutárom úradu je primátor mesta 

Zlaté Moravce. Vnútorné problémy, ktoré súviseli s odvolaním vedúceho SOcÚ a 

najmä spôsob ich  riešenia mali za následok to, že sa  starostovia niektorých  členských obcí 

stretli na pracovnom stretnutí dňa 17.12.2012 na OcÚ  Hostie.  V súlade s Uznesením z tohto 

pracovného stretnutia bolo členom Spoločného obecného úradu doporučené prerokovať 

v mesiaci 01/2013 na zasadnutiach OZ vystúpenie zo SOcÚ v Zlatých Moravciach 

k 31.01.2013 a od 1.04.2013 vstúpiť do novovzniknutého SOcÚ v Žitavanoch, kde by mala 

patriť väčšina obcí okresu Zlaté Moravce. Obce mikroregiónu Požitavie –Širočina sa rozhodli 

vstúpiť do SOcÚ Vráble. I keď naša obec patrí do tohto mikroregiónu,  starostka obce 

doporučila OZ v prípade prijatia Uznesenia o odstúpení od Zmluvy so SOcÚ Zlaté Moravce, 

vstup do SOcÚ Žitavany zo stategických dôvodov.  

Poslanci zaujali reálny postoj k danej problematike. Vzhľadom na to, že starostka obce je 

o tomto probléme najviac informovaná, je v neustálom kontakte so SOcÚ Zlaté Moravce 

i s ostatnými starostami, pri jeho riešení sa  budú pridržiavať doporučeniu starostky 

s prihliadnutím aj na  postup ostatných obcí. 

Poslanci OZ, aj vzhľadom na doporučenie Obecnej Rady, kde bol tento bod programu tiež 

riešený, jednohlasne schválili odstúpenie od Zmluvy so Spoločným obecným úradom Zlaté 

Moravce k 31.12.2012. Zároveň  po uplynutí dvojmesačnej výpovednej lehoty, schválili vstup 

do novovzniknutého Spoločného stavebného úradu v Žitavanoch od 1.04.2013. 

Uznesenie z pracovného stretnutia starostov obcí dňa 17.12.2013 na OcÚ Hostie, je prílohou 

tejto zápisnice. 

 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

K bodu 6 

V tomto bode starostka obce predniesla poslancom podobný problém s členstvom obce Choča 

v Požitavskom regióne. Toto združenie vzniklo v roku 1993. Členmi sa stali obce v povodí 

rieky Žitavy a vznikol za účelom spoločnej ochrany a udržiavania historických tradícií, 

kultúry, riešenie využitia  regiónu, ochrany životného prostredia v regióne.... 

Vznikom menších mikroregiónov nastala situácia, že  tieto akoby  prebrali úlohu 

Požitavského regiónu. Vďaka mikroregiónu Požitavie – Širočina, do ktorého naša obec patrí 

sa aj začala budovať pomocou eurofondov ( Nadstavba TJ) a  menších projektov riadených 

MAS – kou ( Miestna akčná skupina vytvorená na budovanie rozvoja vidieka) sa vybudovala 



napr. Oddychová zóna pri obchode alebo autobusová čakáreň na dolnej zastávke na 

Fundušiach. 

Rovnako vzhľadom aj na niektoré vnútorné problémy starostovia obcí mikroregiónu Požitavie 

-  Širočina sa dohodli na svojich obecných zastupiteľstvách objasniť poslancom túto situáciu a 

prehodnotiť členstvo v Požitavskom regióne. Ide najmä o problém preobsadenia miesta 

v Rade Požitavského regiónu. Starostka obce po objasnení situácie dala poslancom na 

zváženie ďalšie členstvo v Požitavskom regióne. 

Poslanci rovnako zaujali reálny postoj aj k tomuto bodu programu. Vzhľadom na to, že 

starostka obce je o tomto probléme najviac informovaná, zúčastňuje sa zasadnutí 

Požitavského regiónu ( v roku 2012 boli dve), je v kontakte s ostatnými starostami, pri  riešení 

sa  budú pridržiavať doporučeniu starostky s prihliadnutím aj na  postup  obcí MR Požitavie 

– Širočina. Vzhľadom na evidentnú nefunkčnosť Požitavského regiónu poslanci OZ 

jednohlasne schválili vystúpenie   z Požitavského regiónu. 

 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

Vystúpenie z Požitavského regiónu by malo byť riešené k 01.01.2013 z dôvodu úhrady 

členského na rok 2013. 

 

K bodu 7 

V tomto bode boli prerokované nasledovné žiadosti od občanov: 

a) Ladislav  Néma, Choča č.73- žiadosť o zníženie príp. odpustenie poplatku za komunálny 

odpad. ( žiadosť č.493/2012) 

Obecné zastupiteľstvo sa zaoberalo touto žiadosťou, ktorú pán L. Néma podal na základe 

svojej dlhodobejšej neprítomnosti v obci z pracovných dôvodov. 

Vzhľadom na VZN obce č. 4/2011, časť IV, § 15 ods.2 poplatok za komunálny odpad platí 

osoba, ktorá má v obci trvalý alebo prechodný pobyt, alebo ktorá je na území obce 

oprávnená užívať alebo užíva byt alebo nebytový priestor. 

 Vzhľadom na skutočnosť, že pán Néma má trvalý pobyt v obci Chočač.73, v súlade s týmto 

VZN by mal riadne poplatok za svoju osobu uhradiť. Avšak Obecné zastupiteľstvo sa na tomto 

zasadnutí dohodlo a schvaľuje  aj takýto možný  postup: 

Ak pán Ladislav Néma predloží potvrdenie o úhrade poplatku za komunálny odpad prípadne 

kanalizáciu na mestskom či obecnom úrade v mieste svojho pracoviska ( nie poplatok 

uhradený pre ubytovňu či firmu), bude mu v mieste trvalého bydliska – teda v našej obci 

vyrubená len alikvotná čiastka poplatku za komunálny odpad.   

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 



 

 

b) – Jozef Drgoňa, Choča č.51 – predloženie potvrdenia o dlhodobom prechodnom  pobyte 

z dôvodu práce na zahraničnom pracovisku firmy HOCHTIEF v ČR. (Naše číslo 42/13) 

Pán Drgoňa na základe predloženia tohto potvrdenia má záujem o zníženie poplatku za TKO 

a kanalizáciu. 

Poslanci OZ sa zodpovedne zaoberali aj touto žiadosťou. Opäť dospeli k rovnakému názoru 

ako v predošlej žiadosti: 

Vzhľadom na VZN obce č. 4/2011, časť IV, § 15 ods.2 poplatok za komunálny odpad platí 

osoba, ktorá má v obci trvalý alebo prechodný pobyt, alebo ktorá je na území obce 

oprávnená užívať alebo užíva byt alebo nebytový priestor. 

 Vzhľadom na skutočnosť, že pán Drgoňa má trvalý pobyt v obci Chočač.51, v súlade s týmto 

VZN by mal riadne poplatok za svoju osobu uhradiť. Avšak Obecné zastupiteľstvo sa na tomto 

zasadnutí dohodlo a schvaľuje  takýto možný  postup: 

Ak pán Jozef Drgoňa  predloží potvrdenie o úhrade poplatku za komunálny odpad prípadne 

kanalizáciu na mestskom či obecnom úrade v mieste svojho pracoviska ( nie poplatok 

uhradený pre ubytovňu), bude mu v mieste trvalého bydliska – teda v našej obci vyrubená len 

alikvotná čiastka poplatku za komunálny odpad.   

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

c) Ing. Peter Šály, ul. Hagarová 13, 831 51 Bratislava – žiadosť o odpustenie poplatku za 

komunálny odpad za rok 2013 ( naše číslo 45/2013) 

Pán Ing. Peter Šaly je vlastníkom nehnuteľnosti v našej obci súp. č.215 ( Okossyho dom). Vo 

svojej žiadosti argumentuje tým, že predmetný dom je dlhodobo neobývaný a neprodukuje sa 

tu žiadny odpad. V žiadosti sa pán Šály odvoláva na VZN obce Choča č.6/2011 o odpadoch, 

podľa ktorého je pôvodca odpadu ten, ktorého činnosťou sa odpad  produkuje. 

Poslanci OZ pristúpili zodpovedne aj k riešeniu tejto žiadosti. V prvom rade sa uzhodli na 

tom, že na vyrubenie poplatku za komunálny odpad sa postupuje v súlade s platným VZN 

č.4/2011 o daniach z nehnuteľností a miestnych poplatkoch.  

Vzhľadom na predmetné VZN obce Choča č. 4/2011, časť IV, § 15 ods.2 poplatok za 

komunálny odpad platí osoba, ktorá má v obci trvalý alebo prechodný pobyt, alebo ktorá je 

na území obce oprávnená užívať alebo užíva byt alebo nebytový priestor. 

Podľa tohto VZN poplatok 13,00 €/ 1 subjekt  sa platí aj v prípade ak rodinný dom 

a chalupa slúži len na krátkodobé využitie. 



Poslanci OZ predmetnú žiadosť neschvaľujú.  

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

Poslanci obce doporučujú starostke obce preveriť úhrady miestnych poplatkov u občanov, 

ktorí sa počas roka v obci, kde vlastnia nehnuteľnosť nezdržiavajú, prípadne  sa v obci 

zdržujú počas roka len určitú dobu napr. pracujúci mimo miesta trvalého pobytu alebo 

študenti  žijúci na internátoch. 

 

d) RSDr. František Drgoňa, Choča č.88 – žiadosť o prenájom kultúrneho domu z dôvodu 

organizovania  stolnotenisového turnaja Choča – Čeľadice  dňa 22.02.2013.( naše č. 51/2013). 

Poslanci OZ sa žiadosťou zaoberali a jednohlasne schválili. Rovnako schválili poskytnutie 

týchto priestorov bez poplatku za prenájom. 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

K bodu 8 

 

- Starostka obce informovala  poslancov OZ ohľadne riešenia pozemkových úprav v našej 

obci. Nakoľko pozemkové úpravy v extraviláne obce boli v minulom roku pozastavené, podľa 

informácie od Ing. Zvardoňa z Obv. pozemkového úradu v Nitre je vyhlásené Verejné 

obstarávanie na vypracovanie Projektov pozemkových úprav v Nitrianskom kraji. 

- Ďalej starostka obce informovala o možnej Výzve na opatrenie, cez ktoré by sme vedeli 

napr. vymeniť okná na kultúrnom dome a OcÚ. 

- Ďalšia informácia bola ohľadne Fašiangového karnevalu dňa 1.02.2013 o 15.00 hod. v sále 

kultúrneho domu, kde budú nielen škôlkári, ale aj ostatné deti z obce. 

- Rovnako starostka informovala aj o divadelnom predstavení, ktoré je naplánované na 

2.02.2013 o 17.00 hod.  Občanom sa predstavia sa ochotníci z Volkoviec s divadelným 

predstavením Dámy a husári. 

- Fašiangy s Chočankou sú naplánované ne 9.02.2013 o 18.00 hod. v sále kultúrneho domu. 

- Starostka obce informovala aj so situáciou ohľadne predaja obecného domu. Záujemcovia sa 

môžu hlásiť prostredníctvom realitnej kancelárie T-Kredit Zlaté Moravce. Realitná kancelária  

pre slabý záujem znížila v tomto období cenu domu na 42 000,00 EUR  ( OZ odsúhlasilo 

45 000,00 EUR). Našiel sa aj jeden záujemca, ktorý by mal záujem odkúpiť nielen obecný 

dom ale aj celý areál vrátane budovy bývalej základnej školy.  



Poslanci OZ navrhli starostke osloviť tohoto pána znovu. Ak by mal stále záujem o celý 

objekt, treba  dohodnúť aj finančnú stránku. Poslanci OZ  k odpredaju celého objektu za 

rozumnú cenu nemajú výhrady. 

 

- V tomto bode starostka obce informovala prítomných poslancov Obecného zastupiteľstva 

o personálnej zmene na mieste pracovníčky obecného úradu. S pani Levickou bol pracovný 

pomer ukončený Dohodou o skončení pracovného pomeru k 21.01.2013. 

Následne po zverejnení oznámenia o voľnom pracovnom mieste bolo v termíne na úrad 

doručených 7 žiadostí o prijatie do pracovného pomeru. Starostka obce o tejto skutočnosti 

informovala najskôr členov Obecnej Rady. V spoločnej diskusii na túto tému bolo doporučené 

starostke obce na toto pracovné miesto obsadiť vhodnú záujemkyňu najlepšie  z našej obce. 

 Pracovno-personálne otázky sú v právomoci starostky obce, ktorá  s týmto doporučením 

súhlasila. Nakoľko sa nejedná o vedúcu pracovnú pozíciu nie je potrebné výber uchádzačiek 

riešiť výberovým konaním. Starostka obce oznámila poslancom Obecného zastupiteľstva, že 

sa rozhodla  toto pracovné miesto obsadiť  pani Zuzanou Rudzanovou, Choča č.182, ktorá má 

potrebné vzdelanie, určité skúsenosti v oblasti administratívnej práce, pracovala s ľuďmi  a 

v obci je známa. Starostka obce zdôraznila, že vzhľadom na niektoré akcie konané v rámci 

obce už s pani Rudzanovou spolupracovala a vie si ju predstaviť aj ako referentku Obecného 

úradu. 

Pavol Kéri -  oboznámil prítomných poslancov s častými negatívnymi reakciami obyvateľov 

obce na uzatvorenie „ poľnej“ cesty alebo „ chodníka,“ ktorý vždy existoval medzi 

pozemkom Mikuláša Valkoviča súp. č.15 a Gabriela Valkoviča súp. č.12. Posledné roky ( cca 

3 ) je cesta ohradená a nepriechodná. Pán Kéri doporučil starostke obce dohľadať v archíve  

Uznesenie Obecného zastupiteľstva, podľa  ktorého bol tento obecný pozemok  daný do 

užívania pánovi Gabrielovi Valkovičovi, prečo mu  bol daný do užívania a akým spôsobom. 

Bolo by vhodné zistiť aj či toto nie je v mape označené ako vojenská cesta. 

Jozef Havran – vrátil sa ešte k cenovým ponukám na svietidlá verejného osvetlenia. 

Doporučuje, aby cenové ponuky boli urobené aj s prepočtami za materiál a hlavne prepočty 

úspor energie. 

 

K bodu 9 

Návrhová komisia prečítala návrh na uznesenie, ktorého znenie poslanci OZ jednohlasne 

schválili. 

Za .................. 7 poslanci,     proti ........................ 0,          zdržal sa ......................... 0, 

 

 



 

K bodu 10 

Starostka  obce na záver  poďakovala prítomným poslancom a  hlavnej kontrolórke za účasť. 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

Pavol Kéri              .................................. 

František Mankovecký   .................................... 

 

 

 

 

 

                                                                                                  Alena Záhoreczová 

                                                                                                     starostka obce 

 

 

 

 


